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Til stede: Ellen Bøtker Pedersen (BBH), Iben Brock Jacobsen (OUH), Gert Thomsen (Grindsted), 

Anette Kærgaard (Gødstrup), Mette Lausten Hansen (Aarhus), Tine Halsen Malling (Aalborg), 

Morten Blønd (Holbæk) 

 

Referat fra sidste møde: 

Ellen vil fremsende enkelte småkommentarer, hvorefter Iben genudsender. 

Gert foreslår, at referater lægges på Dasams hjemmeside. Enighed herom. Iben ”tager bolden” 

Gert: Vedrørende rekruttering, så ligger dette i Dasam-regi. 

 

1. Runde: 

Gert: Har haft inspektorbesøg. Der kommer øget fokus på basal undersøgelsesteknik (ikke fast fuld 

gennemgang ved introduktion. Metodefrihed antages). Fokus på øget ensretning ved 

journalgennemgange. 

 

Anette: Har mange uddannelseslæger. Opmærksomhed på, at sparekrav ikke bevirker overvægt af 

psykiske problemstillinger. 

 

Ellen: Får inspektorbesøg til januar. Katalog ”Strategi for lægers videreuddannelse” lavet. Medførte 

et halvdags møde om psykologisk tryghed. Invers feedback vil blive implementeret. Tre-timers 

møde ”Tid til opgaven”. Har nu en FAYL (ForskningsAnsvarlig Yngre Læge), der supplerer 

professoren. Uddannelseslægerne oplever problemer på Uddannelseslæge.dk: 

Videreuddannelsessekretariatet er kontaktet. 

 

Morten: Har haft temadag om psykologisk tryghed og uddannelsesdag om feedback. Har en 

ultralight 360 graders vurdering. 

 

Iben: Der er en femårig lægelig strategi på OUH. I fremtiden bliver der færre lokaler, mere skal 

foregå sammen med patienten og der bliver mindre forberedelsestid. Skal afprøves. UKYL-

funktionen er genetableret og har bedret uddannelsesmiljøet. 

 

Tine: Inspektorbesøg har kommenteret sårbarheden ved kun at være to speciallæger. Øget 

vejledningsopgave med medicinstuderende, hvilket på sigt forhåbentlig øger rekrutteringen. Man 

har en fælles patient hver måned (skiftevis udd.lægen og spec.lægen) med fokus på bl.a. 

kommunikation. 

 

Mette: Afventer dato for inspektorbesøg. Har afprøvet invers feedback. De 3 yngre læger 

gennemgår vejlederne og giver individuel feedback. Dette planlægges gjort halvårligt. Superviseret 
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patientkonsultation hver måned. Skal lægge materiale på e-mento, en app til introduktion. Har haft 

tretimersmøde (som er obligatoriske) om on-boarding, dvs. modtagelse af nye kollegaer.  

 

2. Uddannelsesprogrammer 

Mette/Anette: Intro-program er godkendt 

  H-program er indsendt 

  Sideudd.-program er indsendt 

Man har anvendt en fast skabelon, har haft god support, men har også 

brugt meget tid. 

Tine:  Intro-progr. er godkendt 

  Sideudd.progr. er i høring på afdelingerne 

  H-progr. er ikke indsendt og sideudd.progr. afventes. 

Elle/Morten:  Intro-progr. er godkendt 

  Side-udd.progr. er godkendt 

  H-udd.progr. er indsendt 

  Kortere programmer og god hjælp fra det jyske! 

Gert/Iben:   Endnu ikke lavet. 

 

3. Kompetencevurdering (Hvad er godt nok?) 

Gert: Svært. Oftest en helhedsvurdering. 

Anette: Svært. Oftest en helhedsvurdering. 

Mette: Svært. Oftest en helhedsvurdering. Seniormøder indgår i vurderingerne. 

Iben: Svært. Oftest en helhedsvurdering. Lægerne følges tæt. 

 

4. Fælles kompetencevurdering 

Anette/Morten: Ressourceforbrugende 

Morten: Kunne journaleksempler med sjældne sygdomme deles på tværs af 

afdelingerne? 

Anette/Tine: GDPR-problemer vedr. opbevaring af personfølsomme 

oplysninger. 

Anette: Næppe en god ide at dele på tværs af afdelingerne, selv i 

anonymiseret form. 

Ingen beslutninger vedrørende emnet. 
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5. 360 graders evalueringer 

Gert:  Bruges af sygehuset, men ikke på afdelingen 

Iben: Bruges hverken på sygehuset eller afdelingen 

Morten: Vi har indført en ultralight version, hvor sekretærerne indgår. Fremsender skema til 

de øvrige. 

Anette: Et hængeparti på afdelingen 

Tine: Bruges på afdelingen med gode erfaringer 

Mette: Bruges på afdelingen. Synes at udviklingsplaner er svære 

Ellen: Bruges af hospitalet, men ikke på afdelingen. En pilotafprøvning viste at det var svært 

og en anden model ønskes. 

 

6a. Miljømedicin og det miljømedicinske DASAM-møde 8/11 

Gert: Usikker på omfanget af miljømedicin fremover. Flere fra afdelingen deltager 

Anette:  Miljømedicin kunne udgøre det valgfri halvår, hvilket kræver en ændring af 

målbeskrivelsen. Alle deltager i mødet 

Mette: Usikker på ressourcerne til håndtering. Alle deltager i mødet 

Iben: Grundet et kursus deltager ca. halvdelen af afdelingen 

Tine:  Flere deltager  

Morten: Der er etableret en miljømedicinsk gruppe. Nogle deltager i mødet. 

Ellen: Usikker på omfanget af miljømedicin fremover. Nogle deltager i mødet 

 

6b. Det afholdte kursus i det kommunale system 

Mette: 2 ud af 3 havde et godt udbytte. Bedst at have lidt erfaring først. 

Anette: 2 ud af 2 havde et godt udbytte. Bedst at have lidt erfaring først. 

Ellen: Alle var tilfredse med kurset 

Iben: Alle var tilfredse med kurset 

 

7. Næste møde 

2/5 kl. 10-13 

Iben indkalder og Ellen laver dagsorden. 

Referent: Morten 


